
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 13. december 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 4 (L 75) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 4:  
”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 8. december 2016 fra Danske 
Regioners formandskab, jf. L 75 - bilag 6.” 

 

Svar: 
Jeg har noteret mig Danske Regioners ønske om, at psykiatriske patienter også om-
fattes af loven, dette fremgik også af deres høringssvar til loven. 
 
Psykiatriske patienter er udeladt, da området er mere vanskeligt end det somatiske i 
forhold til at vurdere, om borgeren er færdigbehandlet eller ej. Det er jo bl.a. set ny-
ligt med en række sager med vold og drab på bosteder. 
 
Det er i øvrigt værd at bemærke, at psykiatrien har haft et fald i antal af færdigbe-
handlingsdage de seneste år, fra 30.000 i 2013 til 20.000 i 2015. Der er således en god 
udvikling allerede på det psykiatriske område.  
 
Vi vil selvfølgelig følge udviklingen i antal færdigbehandlingsdage for psykiatriske pa-
tienter tæt for at være sikre på, at psykiatriske patienter ikke har unødigt mange fær-
digbehandlingsdage. Udviklingen i antallet af færdigbehandlingsdage på det psykiatri-
ske område vil ligeledes indgå i den statusrapport, som jeg har lovet udvalget ca. 1 år 
efter lovens ikrafttrædelse, jf. besvarelsen af spørgsmål nr. 2 (L 75).  
 
Hvis det på et senere tidspunkt vurderes hensigtsmæssigt med en tilpasning af loven i 
forhold til psykiatriske patienter, vil jeg gerne se på det.  
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